
Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2024/8 Ple

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Caràcter de la sessió Ordinària

Tipus de convocatòria Primera

Data 27 de juny de 2024

Durada Des de les 18.05 hores fins a les 19.55 hores

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Martí March Cerdà

Secretària Francisca M. Adrover Cànaves 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Càrrec Nom i Cognoms Assisteix

Batle-president Martí March Cerdà SÍ

Regidora María José Jiménez Escribano SÍ

Regidor Antoni Cànaves Capllonch SÍ

Regidora Maria Morro Cifre Sí

Regidora Catalina Carbonell Torres SÍ

Regidor Mateu Tugores Vives SÍ

Regidora Joana Aina Campomar Orell SÍ

Regidora Stephanie Pozo Mcintyre NO

Regidora Joana Xamena Cifre SÍ

Regidor Miquel Àngel Sureda Massanet SÍ

Regidor Bartomeu Cifre Ochogavia SÍ 
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ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Càrrec Nom i Cognoms Assisteix

Regidor Josep Marquet Cerdà SÍ

Regidor Mateu Soler Estrany SÍ

Regidora Maite Vasallo Vilar SÍ

Regidor David Alonso García SÍ

Regidor Miguel Ángel Torres Luque  –  s’incorpora a les 18.08 hores - SÍ 

Regidor Andrés Nevado Rodríguez SÍ

Secretària Francisca M. Adrover Cànaves SÍ

Interventor Alberto Valicourt Genzor SÍ

Excuses d’assistència presentades  

Càrrec Nom i Cognoms Motiu 

Regidora Stephanie Pozo Mcintyre No justificat

ORDRE DEL DIA 

A) PART RESOLUTIVA 

1.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior

2.-  Expedient  2459/2024.  Dictamen per  a  l'aprovació,  si  procedeix,  del  reconeixement
extrajudicial de crèdits núm. 5-2024

3.- Expedient 2404/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la proposta d'acord
d'adhesió a la Central de Contractació de la FEMP

4.- Expedient 2783/2022. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la proposta d’acord
pel qual s’aprova l’aportació econòmica a la Mancomunitat de Tramuntana

5.- Expedient 2580/2024. Moció presentada pels grups municipals PSIB-PSOE i Més per a
condemnar l'agressió duta a terme per Gabriel Le Senne el passat 18 de juny al Parlament
de les Illes Balears, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia
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6.- Propostes / Mocions d'urgència

B) PART DE CONTROL I SEGUIMENT

1. Informació de Batlia

2. Dació de compte de resolucions de Batlia

3. Precs i preguntes

Tot seguit el batle-president, i una vegada verificat per la secretària que hi ha el quòrum le-
galment exigit per l’article 90 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de
les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF) per a la
constitució vàlida de l’òrgan, declara oberta la sessió.

A) PART RESOLUTIVA 

1.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: unanimitat

El batle-president demana als reunits si qualque membre dels assistents ha de formular cap
observació a l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió ordinària de dia 30 de maig de
2024.

No se’n formula cap, d’observació.

Se sotmet a votació l’aprovació de l’acta i n’esdevé el resultat següent: unanimitat (15).

2.- Expedient 2459/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, del reconeixement
extrajudicial de crèdits núm. 5-2024

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 6, Absents: 0

A continuació es dona lectura al  Dictamen emès per la Comissió Informativa Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA DE BATLIA

Vist que en aquest exercici 2024, consten en la Intervenció Municipal factures relatives a
serveis,  subministraments  corresponents  a  exercicis  anteriors  essent  impossible  la  seva
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imputació pressupostària a l’exercici d’origen com a conseqüència de rebre i/o conformar la
factura en aquest  exercici;  en qualsevol  cas,  al  tractar-se de serveis  i  subministraments
efectivament prestats a l’Ajuntament, cal reconèixer les obligacions econòmiques i efectuar
el seu pagament amb la major brevetat possible.

L’article 60.2 del Reial Decret 500/1990, de 18 d’abril, que desenvolupa la llei 39/1988, de 28
de  desembre,  en  matèria  pressupostària,  estableix  que  es  competència  del  Ple  de
l’Ajuntament  el  reconeixement  extrajudicial  d’aquests  deutes  per  a  la  seva  aplicació  a
aplicacions del pressupost corrent.

El  pagament  de les mateixes  es realitzarà d’acord amb les  disponibilitats  de Tresoreria,
tenint en tot cas preferència al tractar-se de serveis i subministraments prestats en exercicis
anteriors a l’any en curs.

Les factures les quals es proposen a aprovació, han estat conformades pels membres de la
Corporació.

Vista la provisió de Batlia de data 14 de juny de 2024.

Vist que existeix crèdit  adequat i  suficient per fer front a aquesta despesa al nivell  de la
bossa de vinculació corresponent al pressupost de l’exercici 2024 de l’Ajuntament.

Per tot l’anterior, el Batle, el Sr. Martí X. March Cerdà, vists l’informe d’objecció efectuat per
part d’Intervenció dia 14 de juny de 2024 formula al Ple de l’Ajuntament la següent proposta
d’ACORD:

Primer.-  Resoldre les discrepàncies  formulades per part  d’Intervenció dia 14 de juny de
2024 pel qual es formula nota d’objecció per un import total de 18.449,05 euros.

Segon.- Aprovar  la  despesa  derivada  de  la  relació  de  factures  adjunta,  reconeixent
extrajudicialment el deute que de la mateixa es derivi per un import total pressupostari de
19.277,24 € amb càrrec a l’aplicació de l’estat de despeses del pressupost de l’exercici 2024
de l’Ajuntament de Pollença.

 

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL CRÈDITS 5-2024

Factura D. Factura Doc. Acred.
Nom 

tercer
Indicador

C.
Programa

C.
Econòmica

Import (Eur) Descripció
Núm. 

Document

1742 08/03/2024 A07408743

PASTOR
SOFTWARE Y
HARDWARE,

S.A.

132 21310 13,06 23/05/2024

679 NEG 670
COLOR

3089R410055
POLICIA MOLL

OCT.23

2402243

1751 31/03/2024 A07408743

PASTOR
SOFTWARE Y
HARDWARE,

S.A.

430 2200015 8,40 20/05/2024

593 NEG I 149
COLOR

C718J100073
TURISME DES.

MARÇ

2402395

2018 25/04/2024 52922677
SILVA VILCHEZ

ESTEBAN
912 226010 103,40 28/05/2024

BERENARS
POLICIA

NACIONAL DNI
SET.23 I

GENER-ABRIL

FAC-COF-014
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Factura D. Factura Doc. Acred.
Nom 

tercer
Indicador

C.
Programa

C.
Econòmica

Import (Eur) Descripció
Núm. 

Document

2058 13/10/2023 42997980
VIDAL BURRIEL
RAIMUNDO E.

2311 21210 264,99 24/05/2024

REVISIO
AVARIA

SECADORA
RESIDENCIA

9523

2062 01/10/2023 B09973306
DISJARDIN
2022, S.L.

171 227007 17.198,34 04/06/2024

TREBALL I
MATERIAL
SEMBRA
PLANTES

PLAÇA DEL
MOLL

OC233

2091 29/04/2024 42998214
CALDENTEY
RIUS MARIA

LUISA
431 22617 459,80 07/06/2024

HONORARIS
CERTIFICAT

FINAL
MUNTATGE

INST.CASTELL

46

2129 13/05/2024 B07717333
ANTONIO REUS

E HIJOS, S.L.
338 226091 107,96 11/06/2024

PRODUCTES
NETEJA

SOPAR REIS
781

2135 13/05/2024 B07717333
ANTONIO REUS

E HIJOS, S.L.
330 2279932 19,20 10/06/2024

PRODUCTES
PARAMENT

TAULA
VERÇOS AL

CARRER

773

2138 13/05/2024 B07717333
ANTONIO REUS

E HIJOS, S.L.
231 2279924 27,88 13/06/2024

TASSONS I
TOVALLONS

XOCOLATADA
ESCOLA VIVA

772

2139 13/05/2024 B07717333
ANTONIO REUS

E HIJOS, S.L.
330 2279932 7,87 10/06/2024

PRODUCTES
PARAMENT

TAULA SOPAR
MORI EL MAL

GOVERN

771

2287 31/05/2020 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
132 221030 108,91 02/06/2024

COMBUSTIBLE
VEHICLES

POLICIA I A.
SERVEIS MAIG

20

201002821

2287 31/05/2020 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
150 221034 259,40 02/06/2024

COMBUSTIBLE
VEHICLES

POLICIA I A.
SERVEIS MAIG

20

201002821

2287 31/05/2020 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
340 221036 21,38 02/06/2024

COMBUSTIBLE
VEHICLES

POLICIA I A.
SERVEIS MAIG

20

201002821

2288 30/11/2021 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
132 221030 34,08 02/06/2024

COMBUSTIBLE
VEHICLES

POLICIA I A.
SERVEIS
NOV.21

211006860

2288 30/11/2021 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
150 221034 191,83 02/06/2024

COMBUSTIBLE
VEHICLES

POLICIA I A.
SERVEIS
NOV.21

211006860

2289 31/12/2022 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
132 221030 54,91 11/06/2024

COMBUS.
VEHICLES
POLICIA I

CARROSSES
REIS DES. 22

221005303

2289 31/12/2022 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
338 226091 57,38 11/06/2024

COMBUS.
VEHICLES
POLICIA I

CARROSSES
REIS DES. 22

221005303
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Factura D. Factura Doc. Acred.
Nom 

tercer
Indicador

C.
Programa

C.
Econòmica

Import (Eur) Descripció
Núm. 

Document

2290 31/12/2023 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
132 221030 99,40 02/06/2024

COMBUS.
VEHICLES
POLICIA I

CARROSSES
REIS DES. 23

231004096

2290 31/12/2023 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
150 221034 109,30 02/06/2024

COMBUS.
VEHICLES
POLICIA I

CARROSSES
REIS DES. 23

231004096

2290 31/12/2023 B57911588
BS POLIGON

2015 S L
338 226091 53,67 02/06/2024

COMBUS.
VEHICLES
POLICIA I

CARROSSES
REIS DES. 23

231004096

2511 21/08/2023 A07408743

PASTOR
SOFTWARE Y
HARDWARE,

S.A.

431 22617 76,08 12/06/2024

78 NEG I 1132
COLOR

E205R760899
COMERÇ
JULIOL 23

2306358

     TOTAL 19.277,24    

Diligència.-  Per fer constar que, quan són les 18,08 hores, s’incorpora a la sessió el regidor Miquel Àngel
Torres Luque (PP).

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta, degudament  diligenciat  per la secretària  de la corporació (minutatge de
00.00.52 a 00.09.18).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé
el resultat següent: deu (10) vots a favor dels grups municipals Partit Socialista de les Illes
Balears, Més  per  Pollença  i  Unió  Mollera  Pollencina  i  sis  (6)  abstencions  dels  grups
municipals Tots - El Pi i Partit Popular. 

Atès el resultat de la votació es declara aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

3.-  Expedient  2404/2024.  Dictamen per  a  l'aprovació,  si  procedeix,  de  la  proposta
d'acord d'adhesió a la Central de Contractació de la FEMP

Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament es dona lectura al  Dictamen emès per la  Comissió  Informativa Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPUESTA REGIDORA DELEGADA DE HACIENDA Y CONTRATACIÓN ADHESIÓN
A LA CENTRAL DE CONTRATACIÓN DE LA FEMP

ANTECEDENTES

1. La Federación Española de Municipios y Provincias (FEMP), por acuerdo de su Junta de
Gobierno de 28 de enero de 2014, aprobó la creación de una Central de Contratación al
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amparo de lo previsto en la Disposición Adicional Quinta de la Ley 7/1985, de 2 de abril,
reguladora de las Bases del Régimen Local, conforme a la redacción dada a la misma por el
artículo 1.35 de la Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de Racionalización y Sostenibilidad de
la Administración Local. La Central de Contratación de la FEMP se rige por lo dispuesto en
los artículos 227 y siguientes de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector
Público.

2. La Entidad Local Ayuntamiento de Pollença está interesada en la utilización de la Central
de Contratación creada por la FEMP.

En consecuencia,  teniendo en cuenta lo  dispuesto en el  artículo 228 de la  referida Ley
9/2017 y siendo de interés para esta Entidad la utilización de la Central de Contratación de
la FEMP*,* la regidora delegada de Hacienda y Contratación,  la Sra.  Catalina Carbonell
Torres propone al Pleno de la Corporación, la adopción del siguiente ACUERDO:

Primero.- Adherirse a la Central de Contratación de la FEMP a fin de poder contratar las
obras, servicios y suministros que oferte, de conformidad a las condiciones y precios que se
fijen  en los  correspondientes  contratos  o acuerdos marco que se suscriban  entre dicha
central y las empresas adjudicatarias de los mismos.

Segundo.- Ajustarse a lo establecido en el Reglamento de Funcionamiento de la Central de
Contratación de la FEMP, en concreto, en las cláusulas referentes al ámbito de aplicación,
funcionamiento, derechos y obligaciones de las Entidades Locales.

Tercero.- Remitir el presente Acuerdo a la FEMP a los efectos oportunos.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta, degudament  diligenciat  per la secretària  de la corporació (minutatge de
00.09.24 a 00.16.53).

Se sotmet a votació l’aprovació de l’acta i n’esdevé el resultat següent: unanimitat (16).

Atès el resultat de la votació es declara aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

4.-  Expedient  2783/2022.  Dictamen per  a  l'aprovació,  si  procedeix,  de  la  proposta
d’acord pel qual s’aprova l’aportació econòmica a la Mancomunitat de Tramuntana

Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament es dona lectura al  Dictamen emès per la  Comissió  Informativa Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA D’ACORD
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Vist que el Ple ,  en sessió extraordinària celebrada el 30 d’octubre de 2019, va adoptar
l’Acord d’adhesió del municipi de Pollença a la Mancomunitat de Tramuntana, una vegada
tramitat el pertinent expedient a tal fi i transcorregut el termini d’informació pública previst a
l’article 38 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de Règim Local de les Illes
Balears, sense que es presentessin al∙legacions i/o reclamacions contra el mateix (Butlletí
Oficial de les Illes Balears núm. 153/2019, de 9 de novembre).

Atès que l’article 32 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les
Illes Balears disposa que les mancomunitats gaudeixen de la naturalesa d’ens local i tenen
capacitat plena i personalitat jurídica independent per al compliment de les seves finalitats
pròpies,  i  aquestes  es  regeixen  pels  seus  estatuts  propis,  que  han  de  regular  l’àmbit
territorial de l’entitat, el seu objecte i competència, òrgans de govern i recursos, termini de
duració i quants altres extrems siguin necessaris pel seu funcionament.

Resultant que conforme l’Acord adoptat pel Ple el 30 d’octubre de 2019 aquest Ajuntament
va assumir, de forma íntegra, els drets i les obligacions derivats dels estatuts pels que es
regeix la Mancomunitat de Tramuntana (Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 46/2004, d’1
d’abril) i, concretament en el punt tercer de la part resolutiva, l’assumpció del compromís per
a dur a terme l’aportació econòmica consistent  en 7.000 €/any,  amb càrrec a l’aplicació
pressupostària  corresponent  del  pressupost  general  municipal  per  a  l’any  2020,  amb
caràcter plurianual.

Atès el disposat a l’article 28 dels estatuts pels quals es regeix la Mancomunitat relatiu als
seus recursos econòmics i l’aportació anual de cada un dels municipis i vist l’escrit tramès
de 15 de febrer de 2024 per la Presidència de la Mancomunitat de Tramuntana mitjançant el
qual comunica que, en el cas de l’Ajuntament de Pollença, la quota anual corresponent a
l’any 2024 ascendeix a la quantitat de 14.000 €, conforme els acords adoptats en sessions
plenàries de la Mancomunitat celebrades els dies 26 de setembre de 2023 i 8 de febrer de
2024, respectivament (2024-E-RE-1204, de 16 de febrer).

Per tot això, propòs al Ple que adopti el següent

ACORD

Primer.- Aprovar  l’aportació  econòmica  de  14.000  €  en  concepte  de  quota  anual  com
municipi mancomunat, i autoritzar i disposar aquesta despesa, de caràcter plurianual, amb
càrrec a l’aplicació del pressupost municipal vigent per a l’exercici 2024:

Perceptor NIF Concepte
Import
(euros)

Partida
pressupostària

Mancomunitat de Tramuntana L05070003 Quota anual 14.000 € 92046601

Segon.- Comunicar aquest acord a la Mancomunitat de Tramuntana, als efectes pertinents, i
donar trasllat del mateix a l’àrea d’Intervenció i de Tresoreria, als efectes oportuns.»

8

ACTA

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

KE
LJ

3C
FA

W
Z7

KK
SQ

3P
4N

FA
EM

9 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jp
ol

le
nc

a.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 8
 d

e 
20

 



Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge  de
00.16.56 a 00.28.08).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Proposta i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (16).

Atès el resultat de la votació, es declara aprovada íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en la mateixa.

5.- Expedient 2580/2024. Moció presentada pels grups municipals PSIB-PSOE i Més
per Pollença per a condemnar l'agressió duta a terme per Gabriel Le Senne el passat
18 de juny al Parlament de les Illes Balears, prèvia ratificació de la seva inclusió a
l'ordre del dia

Favorable Tipus de votació: Ordinària

Seguidament  per  part  de  la  Batlia,  es  sotmet  a  ratificació  del  Ple  la  inclusió  d’aquest
assumpte a l’ordre del dia, que acompanya a la convocatòria de la present sessió ordinària,
d’acord amb el que disposa l’article 82.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF). 

A continuació se sotmet a votació la seva inclusió i n’esdevé el resultat següent: nou (9) vots
a favor dels membres dels grups municipals PSOE i Més per Pollença ,  i set (7) abstencions
dels membres del grup municipal TOTS-El Pi; Partit Popular i Unió Mollera Pollencina  

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  ratificada  la  inclusió  d’aquest  assumpte,  que
acompanya la convocatòria, a l’ordre del dia.

Tot seguit,  es dóna lectura a la Moció, que transcrita literalment diu: 

«Moció  presentada  pels  grups  municipals  PSIB-PSOE  i  Més  per  Pollença  per  a
condemnar  l'agressió  duta  a  terme per  Gabriel  Le  Senne  el  passat  18  de  juny  al
Parlament de les Illes Balears,

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El passat dimarts 18 de juny de 2024, el president del Parlament de les Illes Balears, Gabriel
Le Senne, va protagonitzar un acte insòlit i violent durant la presa en consideració per a la
derogació  de la  Llei  de  Memòria  Democràtica de les Illes  Balears.  Le Senne,  amb una
actitud completament antidemocràtica, va arrencar i destrossar les fotos d'Aurora Picornell i
les "Roges del Molinar", dones represaliades pel franquisme i símbols de la lluita pels valors
democràtics.  Aquest  acte es  va produir  després que les  diputades socialistes  Mercedes
Garrido i Pilar Costa es negassin a retirar les fotografies en senyal de protesta per defensar
la memòria de les víctimes del franquisme.

Le Senne va justificar la seva acció dient que la mesa de la Cambra "havia de mantenir-se
neutral" i  va acabar expulsant les dues diputades de la sala, faltant així al respecte a la
memòria  d'aquestes  dones  que  van  ser  cruelment  assassinades  durant  la  Guerra  Civil
Espanyola.

9

ACTA

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

KE
LJ

3C
FA

W
Z7

KK
SQ

3P
4N

FA
EM

9 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jp
ol

le
nc

a.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 9
 d

e 
20

 



La Llei de Memòria Democràtica de les Illes Balears és fonamental per reconèixer i reparar
el sofriment dels qui van lluitar per la llibertat i la democràcia a les Illes Balears.

Aquesta llei, aprovada per un ampli consens i els vots del Partit Popular, no només dignifica
la memòria de les víctimes del franquisme, sinó que també estableix mesures de justícia,
reparació i no repetició, essencials per a una societat democràtica i plural.

L'aprovació d'aquesta llei va representar un compromís amb la veritat i la justícia històrica, i
la  seva  derogació  significarà  un  retrocés  en  aquests  avenços.  Amb  la  llei,  es  pretenia
garantir  la  reparació  de les persones que van patir  repressió  durant  la  Guerra  Civil  i  la
dictadura franquista, vetllar pel coneixement i difusió de la història de les Illes Balears durant
aquests  períodes  i  rebutjar  qualsevol  manifestació  que  suposi  un  reconeixement  del
franquisme  o  una  exaltació  de  la  sublevació  militar,  la  dictadura  franquista  o  el  mateix
dictador.

L'acció del president del Parlament de destrossar les fotos d'Aurora Picornell i les "Roges del
Molinar" denota una falta de respecte cap a les víctimes del franquisme i un atac a la seva
memòria  i  a  la  democràcia  que  per  llei  està  obligat  a  defensar.  Aquesta  conducta  és
inacceptable i soscava la confiança en les nostres institucions democràtiques. És crucial que
els  representants  polítics  actuin  amb  responsabilitat,  promovent  sempre  el  diàleg  i  la
convivència.

L'actitud del Partit Popular (PP) i Vox de voler derogar la Llei de Memòria Democràtica de
les  Illes  Balears  reflecteix  una  falta  de  compromís  amb  els  principis  democràtics  i  un
menyspreu cap a la memòria d'aquells que van patir repressió i violència, ja que aquesta llei
pretén no només reconèixer  les víctimes,  sinó també evitar  la  repetició  dels  horrors del
passat a través de l'educació i la promoció dels valors democràtics. Intentar derogar aquesta
llei és un intent de blanquejar el franquisme per part del Partit Popular i VOX, cosa que és
inacceptable en una societat que és democràtica.

El restabliment de la democràcia a l’estat espanyol després de quaranta anys de dictadura
va ser un assoliment transcendental i un dels grans èxits de la Transició, per la qual cosa
qualsevol intent de retrocedir en aquests avenços és un atac directe a la nostra convivència
democràtica i plural.

Per tot això, el grups municipals PSIB - PSOE i MÉS per Pollença presenten la següent
moció per condemnar l’agressió duta a terme per Gabriel Le Senne el passat 18 de juny al
Parlament de les Illes Balears.

ACORDS

Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Pollença condemna l’actitud del president del Parlament
de les Illes Balears, Gabriel Le Senne, pel seu acte violent dut a terme el passat 18 de juny
de 2024 en seu parlamentària, en el qual va arrencar i destrossar les fotos d'Aurora Picornell
i  les "Roges del  Molinar",  dones represaliades pel  franquisme i  símbols de la lluita  pels
valors democràtics.
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Segon.- El Ple de l’Ajuntament de Pollença exigeix la dimissió immediata del President del
Parlament de les Illes Balears pel seu acte violent duit a terme el passat 18 de juny de 2024
en seu parlamentària.

Tercer.- El Ple de l’Ajuntament de Pollença es reafirma amb el seu compromís en la defensa de
la memòria històrica i la rebutja la derogació de la Llei de Memòria Democràtica de les Illes
Balears que pretén dur a terme el Partit Popular i VOX.»

Finalitzat  el  debat,  el  batle-president   requereix la intervenció de la Secretaria per raons
d’assessorament tècnic o aclariment de conceptes davant la possibilitat plantejada en el sí
del debat de votar individual ment cada  punt per separat  dels que conformen la moció.

Per part de Secretaria s’assenyala que, amb caràcter general, s’entén que procedeix donar
distint tractament al debat i votació d’una moció que al de les propostes/proposicions atenent
a la diferent naturalesa d’ambdues i per respondre a finalitats distintes; d’aquesta manera,
les primeres deuen ser tractades com actes de contingut  polític i, les segones, deuen ser
tractades com actes administratius que s’incardinen en un procediment administratiu. Per
tant, en el present assumpte, es podria admetre que la voluntat política o ideològica de cada
regidor-a/grup polític municipal quedi reflectida en la votació de la moció; de manera que, si
per això fos necessari votar cada punt que la conforma, aquesta Secretaria reflectirà en
l’acta la majoria amb la que s’aprova o rebutja cada punt, corresponent al batle-president
proclamar el resultat.         

Acte seguit, se sotmet a votació cada punt que conforma la Moció i n’esdevé el següent
resultat, respectivament:  

«Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Pollença condemna l’actitud del president del Parlament
de les Illes Balears, Gabriel Le Senne, pel seu acte violent dut a terme el passat 18 de juny
de 2024 en seu parlamentària, en el qual va arrencar i destrossar les fotos d'Aurora Picornell
i  les "Roges del  Molinar",  dones represaliades pel  franquisme i  símbols de la lluita  pels
valors democràtics.»

Votació: unanimitat (16)

«Segon.- El Ple de l’Ajuntament de Pollença exigeix la dimissió immediata del President del
Parlament de les Illes Balears pel seu acte violent duit a terme el passat 18 de juny de 2024
en seu parlamentària.»

Votació:  catorze (14) vots  a favor dels  grups municipals  PSOE-PSIB , Més per Pollença,
TOTS- El  Pi i  Unió Mollera Pollencina  i  dos (2)  vots  en  contra  dels  membres dels  grup
municipal Partit Popular.

«Tercer.- El Ple de l’Ajuntament de Pollença es reafirma amb el seu compromís en la defensa
de la memòria històrica i la rebutja la derogació de la Llei de Memòria Democràtica de les Illes
Balears que pretén dur a terme el Partit Popular i VOX.»

Votació:  catorze (14)  vots  a favor dels  grups municipals  PSOE-PSIB ,  Més per  Pollença,
TOTS- El Pi i Unió Mollera Pollencina i dos (2) vots en contra dels membres dels grup municipal
Partit Popular.
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Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge  de
00:28:13 a 01:07:50).

Atès el  resultat  de la  votació  es declara  aprovada íntegrament  la  Moció precedent  i  els
acords  continguts  en  la  mateixa  d’acord  amb  la  pertinent  majoria  obtinguda  en  les
respectives votacions.

6.- Propostes / Mocions d'urgència

Tot  seguit  per  part  de  la  Batlia  es  demana  si  qualque  grup  polític  desitja  sotmetre  a
consideració del Ple qualque assumpte més, de conformitat amb l’article 91.4 ROF.

No se’n presenta cap, de proposta i/o moció d’urgència.

B) PART DE CONTROL I SEGUIMENT

1. Informació de Batlia
Pel  batle-president  s’informa  de  la  Sentència  número  271/2024,  de  data
31.05.2024, dictada en seu d'apel·lació pel Tribunal Superior de Justícia de les
Illes Balears, estimatòria del recurs d'apel·lació interposat per tercers, revoca la
sentència de primera instància, i estima parcialment el recurs per a la protecció
dels  drets  fonamentals,  condemna a  l'Ajuntament  de  Pollença  a  què acordi  la
suspensió immediata de l'origen de la font sonora dels renous que ocasiona la
vulneració  de  drets  fonamentals  que  s'ha  declarat,  que  se  circumscriu  a
l'amenització musical de les terrasses on un establiment (la Gola Beach)  du a
terme la seva activitat, i a més,condemna a l'Ajuntament a indemnitzar ala tercers
a la suma global de 38.360.-€ (tot i que els demandants en demanaven un mínim
de 45.695,77.-€). Afegeix que, per altra banda, la part actora ha sol·licitat, per via
d’aclariment, el tancament de l’establiment o al manco de totes les terrasses. 

2. Dació de compte de resolucions
D’acord amb el que disposa l’article 42 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic de les entitats locals (ROF) es dona compte de les resolucions adoptades i 
registrades des de dia 30 de maig fins dia 26 de juny de 2024 (ambdós inclosos) al 
Llibre de Decrets (des de Decret núm. 544/2024 al Decret núm. 655/2024), al qual els 
regidors i les regidores ja hi han tingut accés directe mitjançant el gestor documental, als 
efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern.

Els reunits resten assabentats.  
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3.- Precs i Preguntes

3.1 Preguntes del grup municipal Tots – El Pi (RGE núm. 2024-E-RPLN- 21, de 25 de
juny) corresponents a la present sessió plenària ordinària:  

El regidor Marquet Cerdà comença amb la seva intervenció: Estam a punt de començar el
mes de juliol  i  les  platges  estan sense licitar,  amb els  perjudicis  econòmics  que això
suposa especialment pels treballadors que encara no han començat a fer feina. 

P1: No pensa el Sr. Batle que hauria d'exigir responsabilitats a les regidores responsables
de les àrees de Medi ambient i de Contractació?

R1: El batle diu que només li farà un matís: les platges estan licitades.  Les platges de
Tamarells, St. Vicenç i Albercutx varen quedar desertes, no la de Formentor (i varen córrer
distints licitadors) i degut a que no es va presentar cap licitador han tornat a sortir i, en
aquesta segona licitació, sí que s’ha presentat un licitador i esperem que la Comissió de
Contractació faci la seva feina com ha fet sempre, perquè sempre ha fet la seva feina
havia de fer d’una forma clara. En qualsevol cas, vostès demanen responsabilitats i jo no
se si  saben quines són les responsabilitats  dels  diferents regidors/res,  cadascú té les
seves responsabilitats i crec que les han assumides perfectament. En qualsevol cas, li vull
dir que si algú del seu grup haguessin estat regidors de Personal i Hisenda a la passada
legislatura jo segur que les hagués dimitit, li puc assegur d’una forma clara i manifesta.

P2: Ens poden informar del motiu de què encara no s'hagi recepcionat l'obra del parc
infantil de davant Ca’n Conill i quan estarà operatiu?

R2:  Respon el regidor d’Esports, Tugores Estrany, diu que la recepció d’aquestes obres
pertany al Consell de Mallorca i ja varen informar anteriorment de com es duia a terme la
recepció i, és el Consell de Mallorca qui ho ha de fer. I una vegada recepcionades les
obres les cedeix a l’Ajuntament i aquesta recepció encara no s’ha fet; però li puc informar
que es farà dimarts qui ve. Aquest termini els acorda l’empresa i el Consell de Mallorca,
per tant dimarts qui ve  ales 12.30 h es farà aquesta recepció d’obres.

P3: Podrien informar-nos sobre el cost total associat al canvi de sentit de la carretera de
Formentor,  incloent-hi  els  costos  de  la  senyalització  que  van  ser  modificats  i  altres
despeses, tenint en compte que ara s'haurà de revertir a l'estat anterior?

R3:  La regidora Jiménez Escribano contesta que en referència a la senyalització tenien
una quantitat en estoc i la resta s’ha reutilitzat, només s’ha canviat d’un lloc a un altre.

P4: Quina contractació s'ha fet per l'estudi de millora del port de Pollença i quin és el seu
cost?

R4:  El  batle  diu  que  vostè  sap  perfectament  que  es  va  contractar  per  fer  una  part
d’aquesta feina a la Sra. Aina Cifre que és arquitecta i del port de Pollença, a través d’una
factura que ha costat 6.000 € + IVA. Jo vull posar de manifest un parell de qüestions; a
més  d’ella  com  a  assessora  d’aquest  Pla  pel  moll  de  Pollença,  també  tota  l’Àrea
d’Urbanisme està treballant d’una forma clara perquè aquest Pla pugui ser una realitat a
final d’any, que es pugui posar a informació pública i que es pugui debatre al Ple municipal
i estic convençut que la feina que fa la Sra. Aina Cifre és una feina superior al que cobrarà
per aquesta feina perquè és molt important de cara a tenir una fulla de ruta pel port de
Pollença. Per tant, nosaltres estam molt contents de la feina que ha fet la Sra. Aina Cifre i
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consideram que el que cobra segurament hauria de ser molt més per la feina que fa.

P5: Podrien actualitzar-nos sobre l'estat de les rotondes de la cala Sant Vicenç? Quines
accions ha fet l'equip de Govern per tal que siguin una realitat com més aviat millor?

R5: Continua parlant el batle, diu que li pot assegurar que des del primer moment que
varen començar a governar en aquest Ajuntament no han deixat de fer accions amb el
Consell de Mallorca que és en definitiva el responsable de les rotondes que hi ha. Des del
primer moment hem tengut reunions amb el conseller, amb el director general, amb el cap
del  Departament  de  Carreteres,  hem  fet  reunions  amb  la  coordinadora  de  l’Àrea
d’Urbanisme, ens hem whatsappejat bastantes vegades, ens hem telefonat i  la darrera
informació  que tenc  és  que a finals  de l’any  2025  i  principis  del  2026 començaran a
executar-se les rotondes. Per tant, ja hi havia projecte realitzat i en aquest moment s’està
acabant  de realitzar el projecte final de la rotonda de St.  Vicenç, que és el  que vostè
demanava.

P6: Podrien informar-nos sobre les mesures que s'han pres per pressionar el govern en
relació  amb la  necessària  reforma de la  Unitat  Bàsica  de Salut  del  Port  de Pollença,
després de la nostra moció a la qual tots els grups es van adherir?

R6:  Segueix  el  batle,  diu  que avui  han tengut  una reunió  amb el  director  general  de
l’IBSALUT que ens l’havia demanada i, a més, havia de fer una visita al PAC de Pollença i
havien xerrat personalment en relació a la moció que vostès varen presentar i que tots els
grups ens vàrem adherir perquè pensàvem que era bo pel port de Pollença. Nosaltres li
hem reiterat el contingut de la moció, que volem que es faci al més aviat possible, que
volem que s’inclogui al Pla d’Infraestructures de l’IBSALUT, que començarem a treballar
perquè la part de dalt de l’edifici del moll es pugui transferir a l’IBSALUT ja que en aquests
moments, només tenen la part de baix. En els anys anteriors no s’havia fet res al respecte
i  hem tornat  a  reiterar  que hi  havia  un avantprojecte  i  estam disposats  a  realitzar-ho
d’acord amb els criteris de l’IBSALUT, en qualsevol cas, és evident es tracta d’una qüestió
que hem reiterat i ens han dit que per setembre aquesta reunió es durà a terme.

P7: Podrien informar-nos sobre l'estat actual de les obres del PAC de Pollença i en quina
fase es troben?

R7: Contesta la regidora Morro Cifre, diu que avui han tengut una reunió. Ells han passat
primer per les obres que van al ritme previst. I  ens han dit que d’aquí unes setmanes
començaran a posar les columnes i després tots els panells que ja venen fets i serà molt
ràpid. Ens han confirmat que compliran amb els terminis previstos i, paral·lelament a això;
una vegada estigui acabat el nou PAC i traslladat el PAC antic, hem començat a parlar de
si retornarà a l’Ajuntament o si hem de fer qualque sol·licitud perquè aquell edifici torni a
revertir l’Ajuntament de Pollença.

P8: Podrien indicar-nos amb quina freqüència es realitza la neteja amb aigua a pressió
dels carrers Joan XXIII i els seus voltants, així com de la plaça Miquel Capllonch?

R8: La regidora Campomar Orell diu que aquest estiu han reforçat la neteja amb aigua a
totes les zones del municipi, principalment a zones del moll que és la zona que té més
afluència  a la  zona central.  Per  la  zona que vostès estant  demanant,  la  plaça Miquel
Capllonch ha tengut neteja amb aigua 7 vegades; tot això a part de la neteja ordinària en
sec. A Joan XXIII, la primera part s’ha netejat amb aigua unes 4 vegades fins ara, i la
segona part que té menys afluència 1 vegada. Continuarem amb aquesta neteja intensa
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en funció  de les  necessitats  que hi  hagi.  Ara venen Festes  i  per  tant,  hi  haurà unes
necessitats més freqüents en aquest mes proper i anirem adaptant les freqüències a les
necessitats d’aquestes zones.

P9:  Com  es  té  previst  cobrir  la  figura  del  tècnic  d'esports  vist  que  la  persona  que
desenvolupava aquesta funció ja no hi és?

R9:  Respon el regidor d’Esports Tugores Vives, diu que el tècnic actual encara no ha
acabat  i  que  demà té  una  reunió  amb ell.  En  tot  cas,  està  en  tràmit  la  licitació  d’un
contracte de Serveis i també tenim en tramitació amb el SOIB Jove dins el Programa de
Joves Qualificats, una plaça de tècnic auxiliar d’Esports amb una titulació de Formació
Professional de Grau superior.

P10: De  quina  manera  es  cobrirà  el  servei  de  consergeria  de  l'Escola  de  Música
especialment en el mes de setembre que hi ha matrícules?

R10: Contesta la regidora Jiménez Escribano, diu que aquest lloc de feina va ser una
vacant sobrevinguda per una baixa de la bidell, que després es va jubilar. I es va cridar al
borsí i així és com es procedirà.

P11: Després de cinc mesos encara no hem vist  la convocatòria de les ajudes per al
temporal Juliette de la qual tenen els doblers avançats, tenen data per la publicació de la
convocatòria?

R11: El batle li diu que previsiblement el mes de juliol.

P12: En quin sentit i arguments s'ha demanat que les platges del moll siguin considerades
perilloses, amb el cost addicional que això implica? Qui és el responsable de fer aquesta
petició?

R12: La regidora Campomar Orell respon en nom de la regidora Pozo Mcinytre que no ha
pogut assistir. Diu que des de l’Ajuntament no s’ha realitzat cap petició per demanar que
les platges del moll siguin considerades  perilloses des del punt de vista dels banyistes.
Les mesures de seguretat de les zones de seguretat venen regulades pel Decret 2/2005 i
les  seves  posteriors  modificacions.  La  normativa  estableix  que  les  platges  es  poden
classificar en 3 nivells (baix, mitjà i alt)  en funció d’una sèrie de paràmetres que venen
definits en el decret;  com són la tipologia de la platja,  les condicions predominants de
corrents, presència d’activitats nàutiques, incidents greus o molt greus en les temporades
anteriors, etc.

La  catalogació  de  les  platges  és  catalogada  i  comunicada  a  la  Direcció  General
d’Emergències. El 2024 s’ha seguit amb la mateixa catalogació dels darrers anys, per tant,
no hi ha hagut canvis pel que respecte al risc de cada zona de bany. Així mateix, el decret
estableix que aquesta tasca sigui realitzada pel coordinador de les platges municipals. 

Sí que hi ha un punt significatiu, i és que el fet de revisar les condicions tècniques del nou
servei ens vàrem adonar que els mitjans humans que teníem definits fins ara eren inferiors
al que marca el decret.  De manera que s’ha hagut de redimensionar per complir amb la
normativa.

P13: El decret de simplificació administrativa preveu la legalització d'obres en sòl rústic,
tenen previsió de com reestructuraran el departament per fer front a les sol·licituds? Ens
poden donar la seva opinió respecte al contingut d'aquest decret, per al qual fa referència
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a aquestes legalitzacions?

R13:  El Batle diu que es podria fer  un debat  parlamentari  important  amb aquest  punt
perquè és un «decretazo». Es modifiquen una cinqüentena de lleis i decrets lleis que no
es poc... Quant al tema d’Urbanisme, quan varem entrar teníem clar que era un dels punts
febles que hi havia atesa la situació. També hi havia una manca de separació entre el
polític i el professional, que hi havia retrassos importants i per això vàrem nomenar a un
coordinador  amb  un  perfil  adequat  en  tots  els  sentits,  també  vàrem  posar  uns
procediments molt més clars alhora de sol·licitar els permisos i les sol·licituds de llicència
d’obres i, a més, hem incrementat el personal; aquestes han estat les mesures que hem
pres fins ara. És evident que aquest Decret que suposarà un canvi, hem de veure com
quedarà tot i en quines condicions. I si realment, aquest Decret possibilita que els xalets o
les construccions en rústic que siguin il·legals es puguin legalitzar i que les llicències de
lloguer turístics es tornin il·legals (perquè segons sembla s’haurà de triar). 

Nosaltres tenim clar que hi pot haver un allau de demandes en aquest Ajuntament; de fet
ja hi ha telefonades i demandes de reunions sobre aquest tema. 

És un tema que preocupa i està damunt la taula i, és un tema que genera polèmica en el
sentit  que hi ha gent que ha fet les coses bé i n’hi ha que s’han fet malament i seran
legalitzades.  Per  tant,  nosaltres  tenim  pensat  fer  una  reunió  amb  tots  els  tècnics,
arquitectes, aparelladors, enginyers i juristes que treballen amb aquestes qüestions per
clarificar  tots  els  dubtes  que  puguin  sorgir.  Hem  de  ser  prudents  respecte  a  les
modificacions que hi pugui haver en aquest decret llei, però en qualsevol cas volem fer
aquesta reunió.

La segona passa que volem fer es crear un tràmit  electrònic  específic per tal  que les
empreses o persones puguin legalitzar les seves construccions. També volem que tots els
promotors i empreses tenguin accés a tota la informació adequada abans de poder fer el
projecte específic de legalització. 

És evident que no sabem de que parlam, a la FELIB se’ns va convocar a tots els batles i
batlesses amb el vicepresident del Govern el Sr. Costa i li varem demanar de quin nombre
d’habitatges es podien haver considerat  i  no ho sabia;  però es parla en el  mitjans de
comunicació d’unes 30.000 cases fora d’ordenació. No se si totes es legalitzaran, però
evidentment suposa un problema dins el propi Ajuntament.

També li vull dir que aquestes entitats que seran d’ajuda per dinamitzar les llicències no
podran participar, però hi son perquè els ajuntaments en general, no han tengut la dotació
necessària per poder tramitar totes les llicències que es demanen. Per tant, tenim clar que
hi haurà un allau de demandes i ens estam preparant en aquest sentit.

P14: Aquest decret també permet dur a terme aparcaments en sòl rústic, tenen previsió de
dur a terme nous aparcaments o millorar els existents als nuclis urbans de Pollença, Port i
Cala sant Vicenç?

R14: El batle respon que està content que li faci aquesta pregunta per moltes raons. El Sr.
Costa ens va dir en el seu discurs que totes aquestes demandes que feia, ho feia perquè
els ajuntaments li  ho havien demanat.  Jo li  vaig  demanar, quins ajuntaments? Perquè
nosaltres hem demanat un pàrquing de 12 mesos, no de 8 mesos, perquè a Pollença no
serveix. Jo li vaig dir al Sr. Costa que nosaltres volem instruments legals que ens permeti
legalitzar i posar en unes condicions dignes els pàrquings de les afores del poble. Volem
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pàrquings de 12 mesos dignes i en condicions de legalitat; que no hi hagi fang quan plogui
i que hi hagi pols quan no plogui.

D’aquest tema ha parlat amb el Sr. Galmés bastantes vegades, fins i tot, li va dir a la Sra.
Prohens i si hi ha voluntat política, hi haurà concens.

P15: Ara que la gestió del pàrquing de Formentor és municipal, es plantegen obrir més
prest l'aparcament, ja que a les 10 es formen coles a l'entrada? Ens podrien informar de
com tenen previst la gestió pública d'aquest equipament.

R15:  Contesta la  Sra.  Jiménez Escribano,  diu que la  informació que tenen és que es
formen coes tant a l’entrada com a la pujada de la barrera que té accés al far. L’obertura
del pàrquing ha estat molt reflexionada i pensam que obrir-la abans l’únic que faria és que
el pàrquing s’ompliria molt abans i no deixaria lloc a altres entrades de turismes.

Referent a la gestió pública,  el  fet  de que la resolució de la concessió del pàrquing a
l’Ajuntament arribàs quan la temporada estava a punt de començar, ha fet que la gestió
sigui gratuïta pels usuaris i s’està fent feina per una futura concessió.

PRECS:

Li  tornam  a  sol·licitar  al  Batle,  que  per  favor,  ens  facin  extensives  les  invitacions  i
convidades de les entitats que han sol·licitat la presència del consistori en els seus actes,
reiterant que aquesta no és la primera vegada que ho sol·licitam i que es continua amb la
mateixa dinàmica.

El batle contesta que la secretària de Batlia és una senyora que duu molts d’anys i té
l’ordre de que totes les qüestions s’informin. I ell ha parlat amb ella i no té constància que
no  s’hagi  fet.  Si  no  s’ha  enviat  és  un  error,  però  no  fet  amb mala  intenció,  per  tant
m’agradaria que ens digués exactament a què es refereix quan fa aquest prec.

El Sr. Marquet Cerdà diu que aquesta vegada va ser per una diada esportiva que ens
varen fer arribar que s’havia convidat a tot el consistori i a nosaltres no ens havia arribat la
convocatòria, per això li he reiterat.

3.2 Preguntes del grup municipal Partit Popular (RGE núm. 2024-E-RPLN- 22, de 25
de juny) corresponents a la present sessió plenària ordinària:  

RUEGOS:

Recientemente  han  decidido  volver  al  sentido  original  de  la  antigua  carretera  de
Formentor, lo cual nos alegramos de la rectificación, pero también han iniciado el cambio
de sentido y del cambio de sistema de aparcamiento en algunas calles del Moll, esto esta
provocando desconcierto entre los vecinos. Rogamos hagan público y su correspondiente
publicidad del resultado que buscan de las calles en el Moll.

El Batle diu que ells han fet bastanta informació per xarxes socials i diaris, és veritat que
quan hi ha canvis sempre es genera certa confusió, en tot cas, vostè sap que s’han fet
reunions prèvies a la decisió i per tant, hem fet tota la propaganda possible des de Som
Pollença, Punt informatiu, Ràdio Pollença, etc. que han col·laborat ja que és un servei
públic donar aquesta informació.
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PREGUNTAS:

P1: En los plenos municipales del mes de enero, febrero, marzo y abril se apuntaron una
serie de caminos que requerían de diferentes intervenciones, en algunos casos bacheos,
en otros desbrozados y en otros mantenimiento, al día de hoy siguen en el mismo estado
y  con  el  lógico  empeoramiento  por  la  falta  de  actuaciones.  ¿Tienen  prevista  alguna
actuación o seguirán tirando balones fuera?

R1:  El Sr. Batle respon que ja varen fer neteja de camins i ja s’està tramitant un altre
procés de desbrossament perquè és una necessitat de molts de camins.

La regidora Campomar Orell afegeix que quan es va fer aquesta neteja de camins feia
molts d’anys que no s’havia fet. Es varen netejar 47 km, 39 camins; i ara s’està recopilant
informació per fer-ne una nova tanda, com s’ha dit. No sap si es refereix a l’apedaçament
del camí de Ca’n Camarotja, però es va fer.

P2: Esta  problemática  se esta  extendiendo  a  zonas urbanas,  donde los  setos  de los
domicilios particulares impiden la libre circulación por las aceras, sobre todo en la zona de
Gommar, Pinaret etc, donde ciudadanos se quejan de que tienen incluso que bajar a la vía
para poder pasar ¿tienen constancia de esta problemática?

R2: La regidora Campomar Orell diu que malauradament els propietaris moltes vegades
no tenen en compte els problemes que provoca a les voravies. Nosaltres cada vegada que
ens han donat coneixement d’aquest problema, hem fet una comunicació des de l’àrea de
Medi ambient i  també es fa una comunicació als veïnats i  se’ls requereix perquè tallin
aquesta vegetació que envaeix la via pública. Ja se n’han fetes bastantes en aquest darrer
any.  Ella  el  que  demana és  que ens  ho donin  a  conèixer  i  així,  nosaltres,  instar  als
propietaris a que actuïn en conseqüència i responsabilitat.

P3: Han  proliferado  los  hurtos  con  imágenes  preocupantes  de  carteristas  tanto  en
Pollença como en el  Moll,  sobre todo en los días de mercado;  en otros municipios lo
combaten  con  agentes  de  paisano,  hace  unos  años  también  se  hacía  en  Pollença,
además de realizar patrullas en bicicletas por la buena movilidad en zonas peatonales y
en primera línea, ¿tienen pensado algún plan específico para combatir esta problemática?

R3:  La  regidora  Jiménez  Escribano  diu  que  els  dies  de  mercat,  els  diumenges  i  els
dimecres  tant  al  moll  com a Pollença  ja  hi  ha  patrulles  de  paisà  i  s’ha  fet  un  reforç
d’assistència d’agents motoritzada. I ara estam cobrint les vacants que tenim d ela plantilla
de Policia per donar servei de patrulla en bicicleta a primera línia, és l’únic que ens queda.

P4: En el Decreto 2467/2024 se ha hecho un nombramiento temporal a un funcionario de
carrera para que preste sus servicios en el cuartel de la Policía Local. En vista de la falta
de personal que al parecer hay actualmente en la OAC ¿no han planteado cubrir esta
necesidad  con  las  peticiones  de  segunda  actividad  de  policías  locales  que  lo  tenían
solicitado?

R4:  Continua la Sra. Jiménez, diu que el que passa és que la plantilla de Policia amb
l’arribada del nou cap de Policia; totes les actes s’estan formalitzant i s’estan documentant
i s’estan fent per escrit,  cosa que l’ús i costum de la Policia no es regia per aquestes
instruccions i;  això implica que necessiten més personal administratiu al quarter. Es va
donar una situació laboral que ens permetia poder tenir aquesta persona administrativa
allà per poder fer aquestes tasques i la varem aprofitar. 
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El Batle intervé i diu que cal dir dues coses; una, que és evident que això és una situació
provisional, que realment tenim la necessitat que acabi tot el procés d’estabilització i que
hi hagi les borses pertinents perquè estam una mica col·lapsats. Se’ns està anant gent i
ens és difícil reposar la gent i; en aquest moment són situacions transitòries, esperam que
una  vegada  acabat  aquest  procés  d’estabilització  poguem  començar  a  treballar
seriosament amb una RLT. Jo tenc un document de l’any 2014, i per tant és un document
que potser no ens servirà massa perquè les coses han canviat; però el nostre objectiu és
professionalitzar cada vegada més aquest Ajuntament. Però en tot cas, és una situació
provisional.

P5: A unos días de la entrada de julio y ya en temporada alta y seguimos sin la concesión
de las playas del municipio sin conceder, con el perjuicio económico en cuanto a reservas
de  turistas  potenciales  y  una  imagen malísima para  futuras  temporadas,  además  del
perjuicio  económico  que  están  sufriendo  los  trabajadores  fijos  discontinuos  que
gestionaban las playas contratados por la AAVV, concretamente 24 familias, alguno de
ellos sin ningún tipo de ingreso y sin la posibilidad de buscar otro trabajo para no perder
sus derechos como trabajadores. ¿No se han planteado iniciar la limpieza y adecuación
de las playas para ganar tiempo y tener las playas listas para que el licitador que salga
ganador de la concesión pueda iniciar la actividad cuanto antes?

R5: El Batle diu que no tornarà a insistir amb el que ja ha dit a la pregunta de Tots-Pi. Les
platges estan licitades per segona vegada; la primera vegada la de Formentor va quedar
deserta. A la segona vegada s’ha presentat l’Associació de veïnats del port de Pollença.
La Comissió de Contractació hi  està treballant  al  respecte i farem la més via possible
perquè això es faci realitat.

També vull dir dues coses més, sí que estam treballant en la idea de veure què podem fer
mentrestant no hi hagi l’adjudicació definitiva. També cal dir que Costes va respondre molt
tard a la demanda de que tenguéssim nosaltres la gestió de les platges i les terrasses; i,
en qualsevol cas quan hi ha canvis i s’ha de licitar sempre hi ha una situació de transició
que  molts  d’ajuntaments  han  sofert.  Jo  esper  que  a  principis  de  juliol  això  es  pugui
arreglar.

P6: ¿Cuándo  se  pondrá  en  marcha  el  parque  infantil  de  la  parada  de  autobuses  de
Pollença? ¿Por qué motivo llevan tres semanas acabadas las obras y no se han abierto al
público?

R6: El regidor Tugores Vives diu que es dona per contestada la pregunta.

Les  intervencions  en el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa mitjançant  enllaç adjunt  a l’índex del  document d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta, degudament diligenciat per la secretària de la corporació (minutatge de
01.03.53 a 01.46.22).

I sense més assumptes per tractar, el batle-president aixeca la sessió, de la qual com a
secretària, estenc aquesta acta.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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AJUNTAMENT PLE/Sessió ordinària núm. 8/PL/2024/

Índex del document d’enregistrament àudio de la sessió celebrada dia 27 de juny de
2024

Enllaç: https://www.ivoox.com/27-06-24-ple-ordinari-juny-audios-
mp3_rf_130942312_1.html

Ordre del dia
Situació de
minutatge

A) PART RESOLUTIVA

1.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
De: 00:00:30

A:   00:00:48

2.-  Expedient  2459/2024.  Dictamen  per  a  l'aprovació,  si
procedeix, del reconeixement extrajudicial de crèdits núm. 5-
2024

De: 00:00:52
A:   00:09:18

3.-  Expedient  2404/2024.  Dictamen  per  a  l'aprovació,  si
procedeix, de la proposta d'acord d'adhesió a la Central de
Contractació de la FEMP

De: 00:09:24

A:   00:16:53

4.-  Expedient  2783/2022.  Dictamen  per  a  l'aprovació,  si
procedeix, de la proposta d’acord pel qual s’aprova l’aportació
econòmica a la Mancomunitat de Tramuntana 

De: 00:16:56

A:   00:28:08

5.-  Expedient  2580/2024.  Moció  presentada  pels  grups
municipals PSIB-PSOE i Més per a condemnar l'agressió duta
a  terme  per  Gabriel  Le  Senne  el  passat  18  de  juny  al
Parlament de les Illes Balears,  prèvia ratificació de la seva
inclusió a l'ordre del dia

De: 00:28:13

A:   01:07:50

6.- Propostes / Mocions d'urgència De: 01:07:55

A:   01:08:00

B) PART DE CONTROL

1.- Informació de Batlia / 2.- Dació de compte de resolucions
de Batlia

De:  01:08:02

A     01:12:06

3.- Precs i Preguntes plantejats oralment (article 97.7 ROF)
De: 01:12:10

A:   01:48:35
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